

بنك ليشا يستكمل الاستحواذ على حصص في محفظة متنوعة من أصول الطيران

أعلن بنك ليشا ذ.م.م. (عامّة) ("بنك ليشا" أو "البنك")، من خلال صندوق ليشا للطيران، عن استكمالها بنجاح عملية الاستحواذ على حصص في محفظة متنوعة من أصول الطيران تضم 18 طائرة. وتمثل هذه الصفقة محطة بارزة أخرى في مسيرة النمو المتواصل لاستثمارات البنك في قطاع الطيران. وتؤجّر الطائرات إلى 9 شركات طيران في 8 دول، بما يوفر تنوعاً واسعاً على مستوى المشغلين والتوزيع الجغرافي. وعقب استكمال الصفقة، ستتولى Lesha Aviation Capital (LAC)، الكيان التابع لبنك ليشا والمتخصص في تأجير الطائرات، ومقره دبلن في أيرلندا، إدارة المحفظة.

وقال محمد إسماعيل العمادي، الرئيس التنفيذي لمجموعة بنك ليشا، قائلاً: "يسعدنا استكمال هذا الاستحواذ الذي يعزز مكانتنا كمستثمر متنامٍ في قطاع تأجير الطائرات العالمي. وتضيف هذه الصفقة محفظة متنوعة وعالية الجودة من الأصول، كما تزيد من حصة الطائرات ذات التقنيات الحديثة ضمن محفظتنا، وتوسع نطاق علاقاتنا مع مجموعة متنوعة من مشغلي شركات الطيران في مختلف الأسواق. كما تتكامل التدفقات النقدية التعاقدية طويلة الأجل للمحفظة وخصائصها الجاذبة من حيث التنوع بشكل كبير مع استثماراتنا الحالية".

ويُساهم هذا الاستحواذ كذلك في دفع استراتيجية بنك ليشا الهادفة إلى بناء محفظة واسعة النطاق ومتنوعة من أصول الطيران، مع زيادة الاستثمار في الطائرات الحديثة ذات الكفاءة في استهلاك الوقود، والتي تشغلها مجموعة متنوعة من شركات الطيران الراسخة. كما تعزز الصفقة مستوى التنوع عبر أنواع الطائرات والمستأجرين والأسواق الجغرافية، بما يدعم النمو المتواصل لاستثمارات بنك ليشا في قطاع الطيران.

Lesha Bank Completes Acquisition of Equity Interests in Diversified Aviation Portfolio

Lesha Bank LLC (Public) ("Lesha Bank" or the "Bank"), through its Lesha Aviation Fund, has successfully completed the acquisition of equity interests in a diversified aviation portfolio comprising 18 aircraft. The transaction represents another significant milestone in the continued growth of the Bank's aviation investment.

The aircraft are leased to 9 airlines across 8 countries, providing broad diversification by operator and geography. Following completion, the portfolio will be managed by Lesha Aviation Capital, Lesha Bank's aircraft leasing entity based in Dublin, Ireland.

Mohammed Ismail Al Emadi, Group Chief Executive Officer of Lesha Bank, commented: *"We are delighted to have completed this acquisition, which further strengthens our position as a growing investor in the global aviation leasing sector. This transaction adds a high-quality and diversified portfolio of assets, increases our exposure to new technology aircraft and broadens our relationships across a range of airline operators and markets. The portfolio's long-term contracted cash flows and attractive diversification characteristics are highly complementary to our existing investments."*

The acquisition further advances Lesha Bank's strategy of building a scaled and diversified portfolio of aviation assets, while increasing exposure to modern, fuel-efficient aircraft operated by a broad mix of established airline customers. The transaction also enhances diversification across aircraft types, lessees and geographic markets, supporting the continued growth of Lesha Bank's aviation investment.